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   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
        l’acta de la sessió anterior. 
    
   2.- Pla de sanejament econòmic financer 2009- 
        2012 
    
   3.- Reconeixement de crèdits de l’exercici 2008  
        i anterior 
 
   4.- Modificació de crèdit núm. 5/2009. 
 
   5.- Penalització a Tiferca per endarreriment en  
        l’execució d’obres. 
 
   6.- Modificació taxa serveis Escola de Música 
 
   7.- Aprovació aportació a les obres del mur  
        CEIP Sol i Lluna. 
 

- Mercè Custodio   
   Interventora acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
ANTERIOR. 
       

  Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- PLA DE SANEJAMENT ECONÒMIC FINANCER 2009-2012 
 

ATESA la normativa reguladora: articles 22 i 23 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 
general d’estabilitat pressupostària 
ATÈS l’article 22 de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general d’estabilitat pressupostària  
estableix que les entitats locals que no hagin assolit l’objectiu d’estabilitat pressupostària 
previst a l’article 19 de la LGEP restaran obligades a elaborar, en el termini dels tres mesos 
següents a l’aprovació del pressupost i de la liquidació en situació de desequilibri, un pla 
econòmicofinancer corrector a mitjà termini. Aquest pla serà sotmès a l’aprovació del Ple de la 
corporació. 



ATÈS L’article 23 de la LGEP estableix, amb relació a les operacions de crèdit i emissió de 
deute, que l’autorització a les entitats locals per fer operacions de crèdit i emissions de deute, 
d’acord amb l’article 53 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, tindrà en compte el compliment dels 
objectius d’estabilitat pressupostària. A l’apartat 2 de l’article 22 esmentat, es determina que 
quan les mesures contingudes al pla econòmicofinancer aconsegueixin fer desaparèixer en tres 
exercicis pressupostaris la situació de desequilibri podrà concedir-se l’autorització a què es 
refereix l’apartat precedent. 
ATESA l’Ordre ECF/138/2007, de 27 d’abril sobre procediment en matèria de Tutela Financera 
dels Ens Locals (art.9), en el qual diu que el termini del Pla Sanejament ha se ser de 3 anys 
(computats a partir 31/12 de l’any en curs) 
VIST la previsió del model PR (de previsions d’ingressos i despeses o d’estats financers) que 
estableix l’Ordre de 28 de juny de 1999, sobre desplegament del Decret 94/1995, de 21 de 
febrer, en matèria de tutela financera dels ens locals modificada per l’Ordre de 2 de juny de 
2003, per adaptar-se a la Llei general d’estabilitat pressupostària introdueix el càlcul de la 
capacitat o necessitat de finançament, determinat per la diferència entre les adquisicions netes 
d’actius financers i passius nets contrets, mantenint el càlcul del dèficit o superàvit no financer 
(suma dels capítols 1 a 7 d’ingressos, menys la suma dels capítols 1 a 7 de despeses) que 
serveis per donar un càlcul aproximat sobre el compliment del principi d’estabilitat 
pressupostària. Aquest s’utilitza per acreditar el pla econòmicofinancer que determina la Llei 
general d’estabilitat pressupostària, i ha detalla la darrera liquidació pressupostària aprovada i 
les previsions d’ingressos i despeses per als propers exercicis, en termes consolidats. 
ATESA la memòria elaborada pel  president de l’ens local, de conformitat amb l’annex 8 de 
l’Ordre de referència, relativa a les hipòtesis utilitzades en l’elaboració de les previsions 
d’ingressos i despeses. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el Pla de sanejament econòmico financer pel període 2009-2012 de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, que s’adjunta. 
SEGON.- Donar trasllat de l’aprovació del Pla de Sanejament 2009-2012 al Departament 
d'Economia i Finances per a l’autorització de les operacions de crèdit que estan recollides en 
l’esmentat Pla.  
Presenta la proposta el regidor de l’àrea d’Economia Sr. Oscar Lomas, i comenta que la farà  
la intervenció conjunta d’aquest punt (aprovació pla de sanejament) i següent punt 
(reconeixement de crèdits) ja que fan referència al mateix. 
En primer lloc, anem a explicar que és un Pla de Sanejament i quan, segons la legislació 
vigent, s’ha d’elaborar, i quines són les conseqüències que del pla es desprenen. 
Què és?: El Pla de Sanejament es tracte d’un instrument de gestió que ha de permetre la 
viabilitat econòmica de l’entitat a mig termini. Es tracte d’un document tàctic, on es recullen 
tot una sèrie d’accions que ha de permetre: 

- eixugar el dèficit, a travès de la concertació d’unes operacions de crèdit 
- el retorn d’aquestes operacions en el termini del pla 
- aconseguir un EN, estalvi net positiu, entès com la diferència entre ingressos i despeses 

ordinàries, menys les amortitzacions, al final del pla. És a dir, aconseguir una situació 
d’estabilitat financera 

Quan neix?: L’obligació del pla de sanejament neix si, amb la liquidació de l’exercici anterior 
s’obté un EN(-), fet que indica per tant, una manca de capacitat d’autofinançament. 
En aquest moment, i tal com recull l’Ordre ECF/138/2007 de 27 d’abril sobre procediment en 
matèria de Tutela Financera dels Ens Locals, en el seu article 9, “Si la ràtio legal d'estalvi net 
relativa a l'ens local és negativa, cal que el Ple de l'ens local aprovi un pla de sanejament 
financer amb l'objecte d'assolir una situació d'estalvi net positiu en un termini no superior a 3 
anys. El termini màxim es computa a partir del 31 de desembre de l'exercici en curs”. 
Per tant, en el nostre cas, el pla de sanejament que portem a aprovació tindria vigència fins a 
31 de desembre del 2012. 



Una vegada plantejat aquest escenari general, podem passar a la següent qüestió: com s’ha 
arribat a la necessitat de generar un pla de sanejament? 
Com la majoria de municipis que en aquests moments estan elaborant plans de sanejament, la 
crisi econòmica general estan afectant greument les finances municipals. 
Crec que aquesta situació que s’està patint en molts municipis ha de fer adonar a les 
administracions responsables, la necessitat imminent d’una reforma en el finançament del ens 
locals. El model actual, no tant en la seva estructura sinó el volum de diners que l’Estat 
transfereix als municipis a través de la Participació en els Tributs de l’Estat (PTE), és del tot 
insuficient. Durant aquests darrers anys, el boom immobiliari ha permès compensar aquestes 
mancances, però justament la punxada de la bombolla econòmica ha fet aflorar les greus 
mancances. 
És justament aquest el primer apartat que voldríem destacar. Una de les principals causes de 
trobar-nos en aquesta situació ha estat la caiguda dels ingressos relacionats amb la 
construcció. Deixeu que doni quatre dades al respecte que il�lustren clarament aquest punt. 
Si sumem els ingressos liquidats referent aquelles 5 figures tributàries relacionades més 
directament amb l’activitat immobiliària (ICIO, plusvàlues, taxa serveis urbanístics, 1ª 
ocupació i llicències d’obertura), la caiguda l’any 2007 respecte l’any 2005 és de 1’8M€, 
arribant aquesta caiguda en el 2008 fins a gairebé 2’8M €, o el que és el mateix, un 65% 
menys. 
Aquesta situació és encara més greu si tenim en compte que l’any 2005 representaven un 
25% dels ingressos ordinaris i al 2008 van representar tan sols un 5%.  
Per tant, aquestes dades ens donen una primera visió de l’enorme ajust que les finances 
municipals han de suportar: com generar gairebé 3M € (per la via d’ingressos i despeses) que 
permetin superar aquesta caiguda. 
Aquest primer fet, s’uneix una segona part que ja hem comentat diverses vegades en aquest 
ple: els possibles errors o desviacions produïdes en el pressupost 2007. Podríem tornar un 
altre vegada sobre quines són les possibles causes, o sobre quin equip de govern és més o 
menys responsable. Però aquesta no és la intenció per part de l’equip de govern. Creiem que 
l’important en aquest pla és trobar solucions, i poder donar resposta a aquells proveïdors, 
molts d’ells del nostre municipi, que estan patint les conseqüències d’aquestes demores en els 
pagaments. 
La suma d’aquests dos efectes va provocar que la liquidació del 2007 encara fos positiva, però 
amb un important deute fora del pressupost, de 1.693.358’80 €. Durant el 2008, es van 
imputar al pressupost corrent 992.677’49 €, quedant pendents d’imputar 700.681’31. La 
conseqüència d’aquesta imputació va ser el romanent de tresoreria negatiu  1.045.750’52 € 
que vam donar compte al ple al passat ple d’abril, així com la impossibilitat d’introduir factures 
per valor de 123.607’41 €.  
En resum, per tant, cal realitzar el plantejament del pla de sanejament amb la concertació 
d’una operació de crèdit a amortitzar durant la vigència del crèdit, per valor del RT(-) més les 
obligacions que no han tingut cabuda en el pressupost, que sumen 824.288’71 € que es 
corresponen amb l’import que portem a aprovació en el següent punt. 
Dins d’aquestes obligacions pendents de reconèixer, existeix una part que corresponen a 
factures d’inversions de l’any 2007 o anteriors (177.286’59 €). Al ser unes obligacions 
d’inversió, i per tant, amb una vida útil més llarga, la Generalitat autoritza la concertació de 
l’operació de crèdit a llarg termini (12 anys). 
Així doncs, ja tenim una primera part de les operacions que s’hauran de concertar, per 
finançar, en aquest cas, el dèficit ordinari (1.692.752,65 €) i d’inversions (177.286’59 €) 
Una segona part, que queda recollida en el propi pla, és la concertació d’una operació de crèdit 
de 2.000.000 € a llarg termini (12 anys) per tal d’acabar de fer efectiu el pagament de les 
obres adjudicades i finalitzades de la plaça Major. Aquesta operació no es tractaria pròpiament 
d’una operació fruit del pla de sanejament, sinó del que s’anomenen escenaris pressupostaris. 
És a dir, el que es sol�licita és l’autorització a la Generalitat per tal de concertar un 
endeutament per sobre del que s’amortitza, sense superar el límit legal del 110%. 
 



Fins aquí hem vist com hem arribat i quines són les vies per finançar-ho. 
El següent punt és: quines són les mesures per poder assumir la càrrega financera addicional i 
poder aconseguir l’objectiu d’Estalvi Net positiu al final del pla de sanejament. 
Lògicament, el pla recull mesures en dos sentits: per la banda dels ingressos i pel cantó de les 
despeses.  
Començant pels ingressos s’estableix pels exercicis 2010, 2011 i 2012 els tipus tributàries 
proposats següents: 

- Ingressos de dret públic corresponents a taxes i preus públic  
  2010 2011 2012 
IPC previst 1,00% 2,00% 3,00% 
Increment pressió fiscal  IPC + 2% IPC + 1% IPC 
Amb aquesta mesura es cerca que les taxes i, especialment els preus públics, cobreixin el cost 
del servei. 
- Pel que fa a la taxa de recollida de residus municipals, tal i com es va consensuar amb els 
diferents grups municipals, experimentaria una pujada gradual entre 2010 i 2012 per arribar a 
cobrir el cost del servei. 
- En referència als impostos municipals, quedaria de la manera següent: 

- IBI: L’increment de la quota ve donat per la adequació al valor cadastral revisat, ja que 
es rebaixa cada any la reducció aplicada, tal i com preveu la llei General del Cadastre, i 
també pel propi increment vegetatiu del padró. 

- Impost sobre vehicles de tracció mecànica (IVTM) i impost sobre construccions, 
instal�lacions i obres (ICIO). No s’incrementa. Pel que fa a l’ICIO, es preveu un 
increment fruit de la delegació a l’Organisme de Recaptació i Gestió Tributària (ORGT) 
de la Diputació de Barcelona de la inspecció. En el cas del IVTM, també es contempla 
un creixement vegetatiu del padró. 

- Impost sobre activitats econòmiques i impost sobre l’increment de valors dels terrenys 
de naturalesa urbana (IIVTNU): increment del 3% anual. Pel que fa a l’IIVTNU, es 
preveu un increment fruit de la delegació a l’ORGT de la Diputació de Barcelona de la 
inspecció. 

Per tant, aquest seria un primer bloc de mesures a prendre pels ingressos. Per la banda de les 
despeses, proposem mesures en dos grans àmbits: en matèria de recursos humans i en 
matèria econòmico-financera. 
L’objectiu de les mesures proposades sempre és el de contenir la despesa, i en la mesura del 
possibles, reduir-la en termes constants, és a dir, amb increments inferiors a l’IPC. Amb això, 
s’ha d’aconseguir generar una reducció en la despesa que permeti encabir la càrrega financera 
addicional generada. 
En primer lloc ens centrarem en les despeses de personal. Per entendre perquè és tant 
important treballar bé les mesures sobre la despesa en aquest àmbit, ens hem de remetre a 
que representen sobre el pressupost ordinari. Actualment les despeses de personal 
representen un 38%, xifra similar a la d’altres municipis, però que indica la importància de 
controlar bé el seu creixement, ja que és el capítol més important de l’Ajuntament. 
Per aquest motiu, s’estableixen tota una sèrie de mesures que tenen com a objectiu que el 
creixement de la despesa de personal creixi només per dos motius: d’una banda, per 
l’implementació de la valoració de llocs de treball, motiu pel qual es reserven 300.000 € 
d’augment. D’altre banda, es preveu l’increment anual de l’IPC. 
Les mesures en aquest àmbit, i a mode de resum serien: 
- La congelació de Plantilla. Durant els 3 propers exercicis no es podrà crear cap nova plaça en 
la plantilla municipal, amb l’excepció d’aquelles places que tinguin com a mínim un 50% de 
confinançament per part d’altres administracions. De la mateixa manera, si que es permet la 
transformació de llocs de treball, és a dir, la creació de places sempre que la que s’amortitza 
sigui d’un cost superior. Per aquest motiu, en les OPOs dels anys 2010 a 2012 únicament 
s'ofertaran els llocs de treball vacants. 



- La redistribució d'efectius.- L'Administració Municipal procedirà, anualment, a estudiar i 
portar a terme  una redistribució d'efectius, de forma que els treballadors excedent puguin ser 
reassignats internament als llocs de treball en altres serveis municipals. 
- Conjuntament per aquest dos motius, anualment es procedirà a revisió de les actuals 
Relacions de Llocs de Treball (RLLTs), a l'efecte d'adequar-les a les noves necessitats de la 
Corporació Municipal i puguin servir com a instrument de gestió del personal 
- Reducció d'hores extraordinàries.- Es limitaran les hores extraordinàries del personal a 
un màxim de 15 hores per treballador i any en el col�lectiu d’administració general, i de 40 
hores per treballador i any en el col�lectiu de brigada i policia. En tot cas, es procurarà 
compensar aquestes hores a compte de vacances. 
Continuant amb les despeses, es crea un segon bloc de mesures que fan referència al capítol 
II (compra de bens i serveis) L’objectiu és que els esforços que suposarà aplicar aquesta 
política de personal, no marxin, és a dir, no es derivi la despesa, cap a una major despesa de 
compra de béns i serveis. 
Per aquest motiu, es preveu: 
2009: Baixa del pressupost inicial aprovat per 2009 en un 3 per 100. 
2010: Decreixement de l’1,67 per 100 sobre l'any anterior. 
2011: Creixement del 2 per 100 sobre l'any anterior. 
2012: Creixement del 2 per 100 sobre l'any anterior. 
Així mateix, en el propi pla, s’assenyalen tota una sèrie de mesures de bona gestió, algunes de 
les quals ja s’estan implementant i que s’han de millorar, no tant importants pel volum de 
recursos que suposen, però si importants com a exemple d’austeritat en aquests moments de 
crisi general. 
Seguint amb les despeses, i en concret en el capitol IV (transferècies corrents i subvencions), 
es preveu: 
2010: Decreixement del 1,62 per 100 sobre l'any anterior. 
2011: Congelació quantitat any anterior. 
2012: Congelació quantitat any anterior. 
Es prioritzaran les subvencions a entitats vinculades a la prestació de serveis socials o 
assistencials, enfront dels ajuts a les entitats culturals/esportives/lúdiques etc amb l'objectiu 
d'aconseguir una reducció  global de la despesa per aquest concepte. 
L’últim apartat en materia econòmica-financera, fa precisament referència a la càrrega 
financera.  
En aquest cas, el deute municipal, gairebé en la seva totalitat, amb referència al 
MIBOR/EURIBOR, més diferencials màxims del 0,20 per 100, no es considera necessari 
l'adopció de cap mesura. Tot i això hem fet una previsió amb els nous crèdits previstos per 
eixugar el romanent de tresoreria negatiu de 2008, assumir les obligacions reconegudes 
pendents de l’exercici 2007 i 2008 i els préstecs per inversions de 2009 a 2012.  
Donat que en l’actualitat els diferencials que s’afegeixen als tipus d’interès de referència són 
molt elevats, es vetllarà per si en un futur baixessin aquest diferencials, es pugui estudiar la 
possibilitat d’un refinançament d’aquests nous crèdits. 
En resum, portem a aprovació un pla a 3 anys i mig, amb mesures difícils tan per la banda 
dels ingressos com per les despeses, però que ha de permetre recuperar l’estabilitat 
econòmico-financera de l’Ajuntament. 
En torn d’intervencions, per CiU intervé la Sra. Montse Gatell, i diu que per primera vegada  
l'Ajuntament de Castellar s'enfronta a la necessitat d'aprovar un pla de sanejament per tal de 
poder seguir amb la seva responsabilitat de fer polítiques públiques al nostre municipi. L'equip 
de govern, per tant, ens presenta una memòria justificativa, a la que s'ha referit el regidor, és 
a dir, un document on es desgranen les causes de la situació que ens aboca a fer un pla de 
sanejament i on es proposen unes mesures tècniques i econòmiques per superar aquesta 
situació. Aquesta memòria ens ha de dir, per tant: 

- per què hem de fer un pla de sanejament? quines causes ens hi han conduit 
- de quina manera, amb quines eines, farem front a aquesta situació econòmica 



Val a dir, però, que un pla de sanejament és un instrument que proveeix l'Ajuntament de les 
eines necessàries per "sanejar" la seva situació econòmica, però sense que "sanejar", en 
aquest cas, tingui cap connotació de "netejar d'irregularitats", sinó de situar-lo en una situació 
econòmica òptima. Això es produeix quan es tanca un exercici amb dèficit, circumstància en la 
que Castellar no s'ha trobat mai fins ara, fins al tancament de l'exercici 2008. 
Com deia al començament, una de les coses que s'han de fer és explicar per què un 
Ajuntament determinat necessita un pla de sanejament. A Castellar, com a tants altres llocs, 
la situació s'explica sobretot per la situació de crisi econòmica  i més encara pel deficient 
finançament dels Ajuntaments. Darrerament, en molts àmbits, hem sentit parlar d'aquest 
finançament insuficient, i és que les normes per les que es regeix el finançament d'un 
ajuntament actualment són un obstacle per a l'administració local. El nostre grup creu que 
aquestes dues són les raons bàsiques que expliquen el dèficit amb el què es va tancar 
l'exercici passat. 
Aquestes raons estan explicades en la memòria justificativa del pla de sanejament. En la seva 
introducció s'explica que "l'aturada del sector immobiliari ha suposat que la xifra prevista en 
aquells ingressos més relacionats amb l'evolució d'aquest sector (plusvàlues, obres i taxa de 
serveis urbanístics) es redueixi en 1.270.000 euros, el que significa una caiguda de més d'un 
60% respecte l'any 2007". Demano, si us plau, una mica d'atenció sobre aquesta dada: l'any 
2008 es va fer un pressupost preveient uns ingressos provinents del sector de la construcció 
que es va quedar, al final, un 60% menys baixa del previst, ingressant l'ajuntament 1.270.000 
euros menys. L'any 2005 aquests ingressos representaven el 25% dels ingressos ordinaris del 
pressupost municipal, és a dir, una quarta part del pressupost provenia dels ingressos 
relacionats amb la construcció, i el 2009 representaran menys del 6% del pressupost. 
Està clar, doncs, que hem de posar fil a l'agulla i, entre altres coses, buscar altres fonts de 
finançament per l'ajuntament, ja que no ens podem refiar de la remuntada del sector, ni el de 
la construcció ni cap altre. Al menys de moment. 
Aquestes coses passen quan es fa un pressupost municipal. S'ordena el pressupost sobre 
previsions que, per raons múltiples, poden no complir-se. Així mateix ha passat amb el 
finançament de la plaça Major, per exemple, subjecte a la venda de parcel�les de can Bages 
que, arribada aquesta situació econòmica, encara no s'han venut. 
Aquestes raons exposades fan que aparegui el "desequilibri pressupostari" a què s'ha referit el 
regidor, és a dir, el dèficit amb que s'ha liquidat el pressupost de l'exercici 2008.  
Aleshores s'elabora un pla de sanejament que té uns objectius determinats i proposa unes 
mesures necessàries, explicades ja pel regidor.  
El nostre grup està d'acord en un pla de sanejament que tècnicament ens proposi com 
resoldre aquesta situació, i ja s'ha explicat aquí com es pensa recuperar l'equilibri 
pressupostari en els propers anys. Tot i així, voldríem ressaltar que l'exposat fins al moment 
és el que creiem més important per explicar aquesta situació econòmica:  

- situació de crisi amb la conseqüent pèrdua d'ingressos provinents de la construcció (-
1.270.000 euros / ingressos que han davallat respecte el 2005 gairebé 3.000.000 
d'euros),  

- deute pendent del 2007 (-123.607 euros)  
- i absència d'un bon finançament municipal 

Com poden veure, aquestes són les xifres més importants. 
Sobta, per tant, que un dels àmbits en els que la memòria indica que l'equip de govern vol 
actuar per a aplicar les mesures correctores (és a dir... ara com ho arreglem, això?) sigui en 
l'àmbit de la gestió dels recursos humans del propi ajuntament. L'altre àmbit en el que s'actua 
és el de caràcter econòmico-financer. 
Entenem que l'ajuntament faci un esforç en la seva pròpia estructura per estalviar i col�laborar 
així en la recuperació de la situació econòmica, no podria ser d'altra manera. Entenem que 
l'equip de govern pretengui, per tant, reduir despesa corrent i vulgui aplicar mesures que, per 
altra banda, són tan de sentit comú que haurien de ser ja efectives encara que no haguéssim 
de fer un pla de sanejament (reduir el consum energètic, moderar el consum telefònic, 
prioritzar el correu electrònic, menys despesa en representació institucional, reduir la despesa 



de publicacions, optimitzar l'ús d'impressores, imprimir les nòmines en paper, no fer més 
viatges dels imprescindibles, etc. tot molt lògic). Això i limitar el creixement del capítol 2 (béns 
i serveis) del pressupost.  
Un altre paquet de mesures en l'àmbit econòmic consisteix en les pujades tributàries 
moderades, és a dir, en l'augment dels impostos, mesura que ja van aplicar en la modificació 
de les ordenances fiscals per aquest any 2009.  
Això pel que fa a l'àmbit econòmico-financer. Molt bé. 
Però tots vostès entendran que aquestes mesures són desproporcionadament petites al costat 
de les causes i les conseqüències d'aquesta situació. Permetin-me fer una mica de caricatura: 
voler superar aquesta situació enviant les nòmines del personal per correu electrònic enlloc de 
paper, és una mica surrealista. Però bé, ja s'entén la intenció. 
El segon àmbit, el de les mesures relacionades amb la gestió dels recursos humans, és més 
curiosa. Aquestes mesures consisteixen, segons diu la memòria, en "un fort ajust en matèria 
de despeses de personal, actuant sobre les principals variables que incideixen en aquesta 
matèria: plantilles de personal, ofertes públiques d'ocupació, relacions de llocs de treball, 
control de les hores extraordinàries, control de les contractacions temporals, etc." I segueix 
dient la memòria: "tenint en compte la complexitat de la legislació en aquesta matèria i la 
gran dificultat que plantegen els acomiadaments o les regulacions d'ocupació en l'àmbit de les 
administracions públiques". Perdonin, però la pregunta que apareix és evident: creuen que 
sobren treballadors, en aquest ajuntament, i no saben com fer-los fora? 
Les mesures que proposen pel que fa al personal són un pèl arriscades: no contractar les 
baixes per jubilació, per comissió de serveis, per excedències... tot i que n'hi ha d'altres més 
lògiques segons la nostra opinió, com racionalitzar les hores extraordinàries, reduir les 
contractacions estacionals, etc. 
Diuen en la memòria que hi ha hagut una "inadequada pressupostació" en les despeses de 
personal el 2007. I ens ho expliquen amb diferents partides: alts càrrecs, personal funcionari, 
personal laboral, altre personal, incentius al rendiment i seguretat social. Les mesures 
correctores relacionades amb la gestió dels recursos humans són molt extenses i suposen una 
de les potes més importants on se sustenta aquest pla. La veritat, també aquestes 
consideracions les trobem desproporcionades. 
Diuen a la pàgina 5: "es congela el capítol I (de personal) pel que fa a noves contractacions, 
només es recull a l'exercici 2009 la despesa necessària per la implementació del catàleg de 
llocs de treball, compromís històric que té el grup polític governant amb els seus treballadors i 
que ara s'aprofita de manera positiva per donar-li forma a l'estructura de personal, optimitzar 
els recursos humans i treballar en la línia de la polivalència en el sector públic." Déu n'hi do. 
Quan ahir van suprimir del primer esborrany de la memòria els "altres" motius que existien 
per haver arribat a un pla de sanejament i on parlaven de l'estructura organitzativa deficient 
del personal, sense coordinació i la inexistència de gestió en matèria de recursos humans, van 
eliminar uns plantejaments que podien ser problemàtics (al menys a la vista del darrer correu 
electrònic rebut del gerent de l'ajuntament) però no en van eliminar la responsabilitat. 
Aquesta memòria, doncs, en un dels àmbits que vostès consideren més directament afectat 
pel pla de sanejament (ja que també hi atribueixen una part important de la responsabilitat 
d'aquesta situació), porta implícit un catàleg de llocs de treball que respon, segons les seves 
pròpies paraules a un "compromís històric de l'equip de govern amb els seus treballadors" que 
diu que ara l'aprofitarem per ordenar l'estructura de personal i optimitzar els recursos. Però 
senyors, per molt "compromís històric" que vostès tinguin, aquest catàleg no ha superat 
encara, al menys que sapiguem, la recerca del consens i l'aprovació de la pròpia assemblea de 
treballadors de l'ajuntament. Per tant, que implícitament l'aprovem aquí, no és just. 
Esperem que totes aquestes mesures que proposen i que afecten el personal municipal, siguin 
debatudes amb els propis treballadors per a una implantació racional i acceptada que no porti 
a un rebuig de les polítiques de personal d'aquest equip de govern. Un equip de govern que, 
recordem-ho, fa directament la gestió del personal ja que encara no s'ha substituït la vacant 
de la cap de recursos humans que va plegar fa uns mesos. És així que l'equip de govern du a 
terme aquestes polítiques de personal sense cap altre control que el seu propi. 



 
I ja que tenen tant d'interès a controlar les despeses de personal, no estaria de més que 
revisessin quina ha estat la seva política fins aquest moment, amb la contractació de personal 
de confiança, d'assessoraments externs (encara que no tots constin en el capítol I del 
pressupost), amb canvis de categoria  discrecionals del persona amb augments de sous o 
complements, amb un augment del capítol de personal els dos anys que fa que governen, amb 
la contractació directa de personal extern enlloc de fer promocions internes entre el personal 
propi (com és el cas de la cap de serveis socials), sense la convocatòria a la concurrència 
pública de càrrecs com el de la pròpia intervenció, etc. Aplicaran unes mesures que afecten 
directament els treballadors municipals, però al menys apliquin-se a vostès mateixos el mateix 
rigor en la gestió del personal. 
El nostre grup s'abstindrà en l'aprovació d'aquest pla. I fa, un cop més per responsabilitat, 
perquè entenem que el pla de sanejament s'ha de tirar endavant i perquè ens sentim 
coresponsables d'algunes de les situacions aquí consignades. Estem d'acord, com he dit al 
començament, d'un pla que tècnicament proposi resoldre aquesta situació, i encara que aquest 
no sigui el "nostre" pla de sanejament, no hi votarem en contra per permetre que tiri 
endavant.  
Ara bé, volem dir que els canvis que s'han fet unes hores abans del ple en la introducció de la 
memòria, no han canviat substancialment el contingut de la mateixa, ni ha fet que es 
proposessin mesures més dirigides a l'obtenció de nous ingressos, com ara concórrer a totes 
les subvencions, no renunciar a cap de les atorgades, reduir les inversions de projectes que no 
siguin imprescindibles o prioritaris, etc. Això, juntament amb les operacions financeres, una 
reducció de la despesa corrent pel que fa a béns i serveis i la bona gestió quotidiana de les 
obres, les despeses i el pressupost serien més aviat les nostres propostes (dibuixades ara per 
sobre). 
Senyors de l'equip de govern, governin i gestionin. I per fer-ho amb eficàcia i coherència, 
impliquin-se en les seves pròpies decisions. D'aquesta manera ens estalviaríem que unes 
hores abans del ple haguem de canviar un document tan important com aquesta memòria ja 
que hi devia haver membres del propi govern que no sabien ni què hi posava.  
Aprofitem per demanar un seguiment regular pel que fa a l'aplicació del pla de sanejament i de 
les mesures que proposa, incloses les de personal, per tal que els grups de l'oposició n'estiguin 
informats. 
Per part de l’Altraveu intervé la Sra. Elisenda Alamany, dient que si avui el govern municipal  
presenta un pla de sanejament és per que sense dubte és necessari. Cal però, que mirem de 
preveure que pot passar en el futur, i per fer-ho de forma acurada cal que entenguem om és 
que hem arribat a aquesta situació.  És veritat que els ajuntaments estan malt finançats, i que 
a més en molts casos donen serveis que pertoquen a altres administracions. És per això que 
en èpoques de bonança econòmica s’estirava més el braç que la màniga, fent obres amb 
costos molt per sobre del que seria lògic pel nostre municipi, i el que és més greu sense que 
aquestes obres serveixin per generar espais necessaris pels serveis que necessitem.  Aquesta 
falta de planificació envers el futur, ha estat deguda a una incorrecta gestió dels recursos de 
que disposem, i ara , en època de crisi, ens veiem obligats per llei a presentar un pla de 
sanejament, que a qualsevol empresa s’anomenaria una ERE. No neguem l’impacte de la crisi 
en aquest procés, però hi ha molts altres municipis que encaren millor aquesta època gràcies a 
una planificació millor.  
És en aquest situació que hem comentat, que molts vilatans ens preguntem per les prioritats 
d’ inversió de l’ Ajuntament. Per començar, la Plaça Major. Aquesta plaça, per la qual hem de 
demanar un crèdit de 2 milions d’ euros penjava del finançament d'un polígon industrial que 
suposa alhora un atemptat ecològic per l'entorn del Vallès. No creiem que donada la situació 
actual sigui una necessitat imperiosa la d’acabar aquest edifici i en canvi hagués estat molt 
més coherent poder construir l'escola bressol sense malabarismes en el finançament 
municipal. Una altra prioritat no entesa per part de L’ Altraveu és la construcció del polígon de 
Can Bages que va portar consegüentment la connexió Ter-Llobregat, per dur per aquest 
polígon. Aquesta obra, valorada inicialment en més de 4 milions d‘euros sembla que ara en 



costa 3. Per nosaltres un despesa inútil i mal feta. Esperant un any ens hauríem estalviat un 
25% doncs l’ACA n’hauria pagat un percentatge major. Per complaure els amos del polígon de 
Can Bages varem fer una despesa no necessària que qualifiquem de mala gestió.  
Quan analitzem l’informe de l’a Interventora sobre el tancament de l’exercici de 2008, ens 
sorgeixen molts dubtes, però un d’espectacular és que volem explicacions clares a la 
ciutadania del que va passar l’any 2007. En els 13 anys anteriors (1994-2006), l’any en que 
els drets que no es van cobrar eren més importants va ser el 2006 amb uns 215.000 euros. 
L’any 2007, ell solet es marca la xifra de 6.400.000, 30 vegades més que l’any anterior i el 
90% dels darrers 14 anys. L’any 2008 tornem a tenir una xifra de drets pendents de 
cobrament de 6.000.000 d’euros. Si no anem errats, la història seria aquesta: no som capaços 
de cobrar, per això hem de demanar crèdits pels quals haurem de pagar interessos, si els 
crèdits els utilitzem per serveis als ciutadans, en podríem parlar, però si els utilitzem per la 
plaça major, per les aigües del ter-llobregat, pel polígon de can bages etc, llavors no estem 
d’acord, estem de nou davant d’una gestió incorrecta dels recursos de la ciutadania. En aquest 
pla moltes de les mesures que vostès proposen, com ara fer fotocòpies a dues cares, no fer les 
nòmines en paper, estalviar electricitat i moderar l’ús del telèfon  apel�len més al sentit comú 
que no pas a un paquet seriós de mesures correctores encaminades cap a l’ austeritat. 
Aquests són mesures que ja haurien d’estar en marxa en tota època, no davant d’un pla de 
sanejament. De totes formes l’impacte d’algunes d’elles és més aviat ridícul, quantes nòmines 
es fan cada mes, i quin estalvi representa no fer-les en paper?. Ens hauria agradat veure una 
quantificació econòmica de cada apartat, així podríem calibrar la importància de cada mesura i 
determinar la seva necessarietat. Sorprèn francament, que quan es parli de restriccions en 
publicitat institucional o diaris municipals no es pensi per exemple en una mesura com ara bé 
fer pagar L’ Actual o reduir-ne el tiratge. 
Una altra de les mesures correctores del Pla de sanejament és la congelació i, en el seu cas, 
reducció de plantilles de personal. Ens preguntem si en aquest col.lectiu   també s’ inclouran 
els càrrecs de confiança, aquestes persones que van entrar a l'ajuntament a fer política sense 
que sortissin a les butlletes de les eleccions i que suposen un sobresou i una despesa més que 
acabem pagant tota la ciutadania. No seria més lògic que aquests sous el paguessin de la part 
que tots vostès cobren? Són vostès qui els necessiten, els ciutadans de Castellar mai els han 
demanat ni tan sols  donat la seva confiança. Estem convençuts que ens estalviaríem més que 
en fotocòpies, telèfon i nòmines electròniques. 
Sabem que és normal que els ajuntaments s’ endeutin. Mirin, en això no som ingenus, estem 
d’ acord, cal que de vegades ens endeutem però el valor del deute opera també en clau 
política que per les raons exposades i amb l’ objectiu pel que es demana el crèdit no 
compartim. On ens donaran el crèdit, quines seran les condicions? Com podem fer un pla 
sense haver demanat cap oferta? És un pla real o un allargament de l’ agonia econòmica que 
viu l’ ajuntament ara que el sector del “totxo” no ens pot maquillar la mala planificació del 
territori i la seva gestió a llarg termini? 
Els problemes de l’ ajuntament de Castellar van més enllà d’ un exercici que no es pot tancar 
per ser negatiu el romanent de tresoreria, abasta un deute viu de 19.000.000 d'euros i els 
seus interessos. A banda dels 13 milions d'euros pendents de cobrar. Està clar que no s'estan 
gestionant eficientment els diners d'aquest municipi. Una gran part de la culpa la tenen els ,  
governs que hi ha hagut fins el 2007, però també hi ha una responsabilitat del que hi ha des 
d'aleshores. En les converses sobre pressupostos, L’Altraveu indicava sempre que la partida 
d’ingressos estava sobrevalorada, i que segons el nostre criteri no s’ajustava a la realitat. Això 
és clarament el que ha passat, les seves previsions han estat errònies, malgrat les correccions 
en el darrer pressupost. Avui, ens sembla que aquest inflament s’ha fet per que la partida 
destinada a personal no arribi al 50% del pressupost, que seria probablement un valor més 
ajustat a la realitat. 
El que ens demanen avui vostès és un xec en blanc, és un anar passant i el temps dirà... I el 
temps, malauradament, en la legislatura del PSC ja ha dit força. Volem les coses clares, un pla 
amb números, on no es donin els papers 3 dies abans, on puguem estudiar les mesures i 



quantificar-les. S’han malacostumat a no tenir que negociar, i el que és pitjor a no tenir que 
donar explicacions. Aquest no és el nostre camí. 
És per això, que el nostre vot en aquest sentit serà negatiu. 
Per ERC intervé el  Sr. Jordi Permanyer dient que avui l’equip de govern ens presenta un pla 
de sanejament econòmic-financer pe l període del 2009 al 2012. En l’expedient d’aquest pla de 
sanejament es fa una introducció i un diagnòstic de la situació econòmico-financera de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès i es proposen una sèrie de mesures correctores 
relacionades amb la gestió de la plantilla del personal, en matèria de despeses i també 
d’ingressos. 
En la memòria d’aquest pla i en el diagnòstic de la situació econòmico-financera l’equip de 
govern fa un anàlisi sobre les causes que ens porten a fer un pla de sanejament, algunes 
causes que es descriuen son purament  tècniques i d’altres tenen  un clar component polític 
amb una visió partidista. 
Per exemple, quan l’equip de govern del PSC en la memòria del pla de sanejament descriu 
quina ha estat la evolució de la situació econòmico-financera de l’ajuntament i de com s’ha 
arribat a la situació actual es sustenta en dues raons : 
- en la caiguda sistemàtica dels ingressos vinculats a l’activitat constructora especialment en 
l’exercici 2008 (gairebé 3.000.000 € menys respecte al 2005). 
Aquesta és una causa purament tècnica, objectiva, fàcil de comprovar, en la que sense cap 
mena de dubte  tothom hi estarà d’acord i la única causa ,en la meva opinió, que fa que s’hagi 
d’anar a un pla de sanejament. De fet, és la causa que fa que la majoria d’ajuntaments es 
trobin en la mateixa situació que el de Castellar. 
-i en una inadequada pressupostació i/o manca de mecanismes de control de la despesa 
corrent en el pressupost de l’exercici 2007 (exercici del 2007 compartit per l’anterior equip de 
govern CiU i ERC i l’actual equip de govern PSC) 
Aquesta altra causa que segons el PSC fa que s’hagi d’anar al pla de sanejament, és una 
opinió de l’actual equip de govern amb una clara visió partidista. 
És cert que hi van haver  desviacions en despeses de personal de l’exercici 2007, però son 
motivades en gran mesura per la política seguida pel nou govern del PSC : increments de sou 
dels càrrecs electes, càrrecs de confiança, increment de retribucions a determinat personal, 
canvis de categoria i de destinació sense fer concurs intern, etc. Val la pena recordar que per 
aquest mateix motiu (canvis de categoria i destinació sense concurs intern) l’ajuntament de 
Sabadell va rebre una denuncia d’un sindicat i la resolució judicial ha estat favorable al 
sindicat. Quin paper hi ha jugat a Castellar el Comitè ? 
En la mateixa memòria del pla de sanejament redactada per l’equip de govern hi ha 
contradiccions. Per una banda es parla d’una inadequada pressupostació de l’exercici 2007 i 
per una altra fan referència al romanent de tresoreria, que és un indicador molt fiable de la 
liquiditat d’una administració, en la mesura en que recull els recursos certs que, un cop 
liquidat el pressupost, queden lliures per cobrir la activitat ordinària de la administració. 
Doncs bé, l’informe que fa la Diputació en l’auditoria de l’exercici del 2006 , auditoria 
encarregada pel PSC, diu que el romanent disponible per despeses generals, una vegada feta 
la liquidació de l’exercici 2006, és suficient per atendre els compromisos existents. 
Per cert, com és que el PSC va encarregar a la Diputació una auditoria de l’any 2006 quan el 
darrer any tancat era el 2007 ?. 
Com hem vist l’anàlisi de la situació econòmica pot tenir diverses interpretacions, crec que en 
el que podem estar tots d’acord  és que la principal causa que ens porta a un pla de 
sanejament és la important davallada dels ingressos municipals, producte de la greu situació 
de crisi econòmica a nivell general i que ens afecta –i molt- a nivell municipal i no cal dir-ho a 
nivell individual. 
Aquesta forta davallada dels ingressos municipals ( a l’any 2007 els ingressos relacionats amb 
el sector de la construcció van representar el 17% dels ingressos ordinaris, enfront del 25% de 
l’any 2005) i que tot sembla indicar que encara aniran baixant, va coincidir amb que l’any 
2007 va ser un any d’eleccions municipals i les despeses es van disparar més de l’habitual, a 
tot arreu. Això també és veritat. 



Aquesta forta davallada d’ingressos ha fet que la majoria d’ajuntaments estiguin fent un Pla de 
Sanejament econòmic-financer per restablir l’equilibri pressupostari i poder fer front a noves 
inversions. 
Però que ningú s’alarmi, l’Ajuntament de Castellar no està en una situació econòmica crítica, hi 
ha molts ajuntaments que ja en porten uns quants de plans de sanejament i han continuat 
donant els serveis corresponents als ciutadans i fent noves inversions, i Castellar no en serà 
l’excepció. 
Per aconseguir els objectius que es proposa al Pla de Sanejament s’han de dur a terme una 
sèrie d’actuacions i mesures correctores que estaran subjectes a una avaluació periòdica. En 
cas de no complir-se algun d’aquests objectius, s’hauran de revisar i redefinir. 
Les mesures correctores proposades pel pla i relacionades amb la gestió dels recursos humans 
fan unes propostes concretes : 
-la congelació i, en el seu cas, reducció de plantilles i la redistribució d’efectius. 
-revisió de les actuals relacions de llocs de treball. 
-reducció d’hores extraordinàries. 
-no fer contractacions estacionals. 
De les mesures que es proposen al pla de sanejament es desprenen diverses preguntes, com 
si l’ajuntament podrà donar els mateixos serveis als ciutadans o se’n hauran d’eliminar, o si hi 
haurà reducció de plantilla. 
Aquestes temes de personal ens preocupen perquè hem pogut constatar un descontentament 
general en els treballadors per la negociació i implantació del catàleg de llocs de treball. Molts 
d’ells denuncien una manca d’informació i transparència en la negociació del comitè amb 
l’equip de govern. Desconeixen els criteris retributius que es volen fixar a nivell general i 
quines son les bases de negociació. 
En definitiva, hi ha un malestar general entre la plantilla de personal. 
Aquestes mesures que proposa l’equip de govern en el pla de sanejament i que afecten a la 
plantilla, en tenen coneixement ? han estat negociades i consensuades amb els treballadors ?  
Les mesures proposades en matèria de despeses estableixen límits en la compra de bens i 
serveis, reducció i congelació en la concessió de subvencions i diversos controls en consums 
energètics, telèfons, revistes, etc. 
Des d’ERC considerem que un apartat que es pot reduir considerablement és el de publicacions 
i vam proposar reduir el cost  de la revista municipal l’Actual (menys pàgines, periodicitat 
quinzenal, posar un preu simbòlic,...) i el NO de l’equip de govern ha estat rotund. 
Les mesures en matèria d’ingressos el pla proposa l’augment de la pressió fiscal als ciutadans. 
Des d’ERC defensem que abans d’incrementar la pressió fiscal als ciutadans, i més en temps 
de crisi econòmica, s’ha d’aprofundir molt més en la inspecció per evitar el frau fiscal.  Es diu 
que es preveu un increment en la recaptació d’impostos fruit de la inspecció que durà a terme 
la Diputació. No en tenim coneixement de que l’ajuntament de Castellar hagi fet un pla 
d’inspecció amb la Diputació, quants inspectors hi destina la Diputació, quin calendari hi ha 
previst, què inspeccionaran (IAE, IBI, ICIO, etc.) i  no es fa cap referència a imports 
estimatius que es puguin ingressar producte de les inspeccions. 
En definitiva, des d’ERC creiem que la causa que ens ha portat a fer un pla de sanejament és 
la forta davallada dels ingressos municipals, agreujada pel mal finançament que rebem els 
ajuntaments per part de l’estat. 
Com deia abans, el fet d’anar a un pla de sanejament no vol dir que estem en una situació 
crítica, ni que deixem de donar serveis als ciutadans. Amb la col�laboració de tothom ens en 
sortirem. 
Nosaltres, malgrat que no hi estem d’acord amb alguns anàlisis fets ni amb algunes de les 
mesures que proposa l’equip de govern, per responsabilitat, no votarem en contra d’aquest pla 
de sanejament. 
També el Sr. Jordi Roman, regidor no adscrit, intervé per dir que és veritat que actualment 
en l’Ajuntament tenim crisis i dèficit, estic d’acord amb el pla de sanejament i amb els seus 
objectius per recuperar el desequilibri econòmic i l’amortització del crèdit en la durada del pla 
2009-2012. Però també com la esta del grups estic en contra de les mesures de contenció en 



matèria de personal i de recursos humans, és un fet que avui tenim present i que encara no 
està resolt, per aquest motiu i fins que no es resolgui aquest tema principal que després 
repercutirà en matèria econòmica sobre aquest mateix pla, el meu vot serà desfavorable. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas, pel PSC, intervé dient que sembla ser que el principal 
tema és les mesures en matèria de recursos humans, ja he dit al començament de l’exposició 
que representen el 40% del pressupost ordinari, per tant seria lògic aplicar mesures. Pel que 
fa a la valoració val a dir que és un punt que està obert ja que tot just s’està negociant, i en 
tot cas és una valoració que es fa conjuntament amb els treballadors, es sentin més o menys 
representants amb el comitè que hi ha actualment. Pel que fa a les inspeccions dir que s’ha 
començat a treballar sobre un primer llistat d’empreses en referència a l’IAE així com també es 
fa amb plus vàlues i impost de construccions.  
En la gestió del pressupost 2007 en matèria de recursos humans de ben segur que la 
responsabilitat es mútua, però tot referint-me a l’apartat del es obligacions reconegudes l’any 
2006, (govern de CiU i ERC), son significatives les obligacions l’any 2006, en seguretat social, 
que van ser 1.910.000 € i el pressupost per l’any 2007 d’1.565.000 €, hi ha una diferència de 
345.000 €, i continua fent un desglos de les diferents partides, per tant a part de que existeix 
una part que l’any 2007 es poden haver produït variacions per un o altre equip de govern, 
però d’entrada també es detecten alguns problemes alhora de pressupostar. Respecte 
l’auditoria no es va poder demanar de l’exercici 2007, ja que quan es va fer la sol�licitud 
encara no estava tancat l’exercici i es va haver de demanar de l’exercici 2006. 
Per acabar i fent referència al volum de l’endeutament de l’Ajuntament, si que és veritat que el 
deute viu és de 19.000.000 €, el  que representa entre el 65 % i 70% del total dels ingressos 
ordinaris de l’Ajuntament, molt lluny encara del 110 % que és el límit legal que marca tutela 
financera. Així mateix la sol�licitud del préstec, fins que no estigui aprovat per tota la 
financera, no es podran demanar en lliure concurrència a les entitats. 
També per CiU la Sra. Montse Gatell intervé per fer i demanar uns aclariments al respecte de 
les valoracions de llocs de treballs fetes i així com també de les que s’estan fent. 
Pren la paraula el Sr. Jordi Permanyer, per ERC, referint-se  a que l’any 2002, el govern 
municipal estava format per CiU, PSC i ERC. També es refereix a l’any 2006 que es va tancar 
l’exercici amb un romanent de tresoreria de 2.225.000 € que es van aplicar a les partides que 
anaven curtes de l’any 2007, per tant amb aquesta quantitat es cobrien les partides que 
inicialment  podien estar pressupostades a la baixa. Sobre el tema de l’auditoria, diré que tots 
els  Ajuntaments, i quan hi ha un canvi de govern, demanen estudis de la situació econòmica 
financera de l’Ajuntament, i que aquesta auditoria es pot demanar de dues maneres, una 
auditoria que es amb exercici tancat i per tant si que hauria d’haver estar el 2006, o es pot fer 
el 2007 i quan estigui l’exercici tancat, i també a banda de l’auditoria es pot demanar una 
previsió de liquidació, amb això vull dir que el triar si es fa d’un any o altre és l’Ajuntament i 
no la Diputació. 
Finalment el Sr. Oscar Lomas, PSC, torna a intervenir per dir que respecte la incorporació de 
romanents de l’any 2006 per l’any 2007, si que es veritat que l’any 2006 hi va haver un 
romanent de tresoreria de 2.225.000 €, però cap d’aquest euros van anar a augmentar 
partides de capítol de personal     
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DEU        (10) dels regidors del PSC  
                    Vots en contra: TRES      (  3) dels regidors de l’Altraveu i regidor no adscrit    
                    Abstencions   :  VUIT      (  8) dels regidors  de CiU i ERC 
 
      3.- RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE L’EXERCICI 2008 I ANTERIOR     
 
VISTA la relació de factures que figura a l’expedient, corresponent a despeses realitzades l’any 
2008 i anteriors que no ha estat possible comptabilitzar en l’any en que s’han produït les 
corresponents prestacions per no existir crèdit pressupostari i suficient. 



ATÈS que l’article 60.3 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, estableix que correspondrà al 
Ple de l’entitat el reconeixement extrajudicial de crèdits, sempre que no existeixi dotació 
pressupostària. 
VIST l’informe de la interventora. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el reconeixement dels crèdits expressats a la relació que figura a 
l’expedient, per un import total de 824.288,72 euros. 
SEGON.- Autoritzar i disposar la despesa i reconèixer l’obligació de pagament 
corresponents a les referides factures a càrrec de les partides corresponents del pressupost 
municipal de 2009 que es relacionen al document annex. 
TERCER.- Expedir les corresponents ordres de pagament contra la Tresoreria municipal a 
favor de les persones interessades que es detallen a la relació de referència. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DINOU    (19) dels regidors del PSC, CiU, Altraveu i regidor no                   
                                           adscrit 
 Vots en contra: CAP       ( 0)   

                    Abstencions   :  DUES     (  2) dels regidors d’ERC 
 
 4.- MODIFICACIÓ DE CRÈDIT NÚM. 5/2009 
 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient de concessió de crèdit extraordinari al 
pressupost de despeses de l’ajuntament, d’acord amb el que es preveu a l’article 177 del Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 8, 
9 i 11 de les Bases d’Execució del pressupost. 
VIST l’informe de la interventora.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 5/2009 del Pressupost de 
l’Ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
 
ESTAT D’INGRESSOS  
- Nous ingressos .................................................................... 44.771,49 
- Majors ingressos................................................................... 0,00 
Variació de l’estat d’ingressos ................................................... 44.771,49 
 
ESTAT DE DESPESES  
- Crèdit extraordinari .............................................................. 451.654,88 
- Transferències de crèdit negatives .......................................... - 106.883,39 
- Baixes per anul�lació ............................................................. - 435.000,00 
- Transferències positives ........................................................ 135.000,00 
Variació de l’estat de despeses ................................................. 44.771,49 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini de quinze 
dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial 
de la Província. 
TERCER.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols en 
el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 
Defensa la proposta el regidor de l’àrea d’economia, Sr. Oscar Lomas, PSC, tot dient que en 
aquest punt portem la modificació de crèdit núm. 5 i que fa referència a diversos aspectes, 
d’una banda es preveuen un majors ingressos per valor de 44.771,49 € referents a dos 



conceptes, a la concessió d’una subvenció de 18.000 € per part de la Diputació de Barcelona, i 
l’altra, a la gestió de la zona blava i l’aparcament de la plaça major de 26.771,49 €. La 
subvenció de la Diputació, a través de la Xarxa Barcelona municipis de Qualitat, es destinarà a 
la redacció del projecte de reforma del pavelló Joaquim Blume. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Montse Gatell, demana uns aclariments 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DOTZE    (12) dels regidors del PSC i Altraveu  
 Vots en contra: CAP       ( 0)   

                    Abstencions   :  NOU      (  9) dels regidors sw CiU, ERC i regidor no adscrit 
 
5.- PENALITZACIÓ A TIFERCA PER ENDARRERIMENTS EN L’EXECUCIÓ D’OBRES 

 
Vist l’expedient iniciat per Decret de l’Alcaldia núm. 122/2009, a Tiferca SA que és l’empresa 
adjudicatària de les obres “Mercat, aparcament i accés a l’edifici cultural, fase estructures”, per 
acord del Ple de l’Ajuntament del dia 26 d’octubre setembre de 2004. 
Vist que l’inici d’obres fou el 17 de gener de 2005, segons acta de comprovació del replanteig i 
que d’acord amb l’oferta presentada per l’adjudicatari el termini d’execució era de 18 mesos, 
millorant el termini previst i que es recollí a la clàusula 2a del contracte. 
Vist que l’acte de recepció de les obres fou subscrita el 18 de juliol de 2008, però amb efectes 
del 18 de maig de 2007 cosa que ens dóna un endarreriment de les obres en relació a la data 
del 18/5/2007, de 10 mesos i un dia. 
ATÈS que procedeix a aplicar la clàusula de penalitzacions prevista en el Plec condicions 
econòmic – administratives, en relació a l’article 95 apartat 3 de l’antiga llei de Contractes de 
les administracions, text refós aprovat pel Reial Decret Llei 2/2000, que és d’aplicació al 
present contracte per ser anterior a la vigent llei de contractes del sector públic.  Vist que 
aquesta disposició esmentada estableix una penalitat de 0’12 € per cada 601,01 € del preu del 
contracte, i a la vista que el preu del contracte era de 7.553.781,00 € IVA inclòs, ens dóna una 
penalitat diària de 1.508,217 €. 
Vistes les al�legacions presentades el 6 de març, per part de l’empresa que reiterant escrit 
anteriorment presentat, al�legant que les demores no han estat imputables a l’empresa i que 
han estat produïdes per la modificació del projecte executiu a causa de la reubicació de la 
nova rampa d’accés i sortida de vehicles. Que han estat produïdes per les obres 
complementaries a la principal com el soterrament de l’estació transformadora. Que han estat 
produïdes per la intervenció d’arqueòlegs en les tasques d’excavació de les restes 
arqueològiques en el lloc de l’obra. Que han estat produïdes per les majors dificultats en 
l’execució de les pantalles per la duresa del material. Que han estat produïdes per la indifinició 
del projecte d’estructura de l’anomenat “edifici pantalla”. 
Vist l’informe del Director de les obres, subscrit per l’Arquitecte tècnic  municipal, dient que en 
canvi d’ubicació de la rampa o de les obres complementàries no impedien els treballs en la 
part principal de l’obra. Que els treballs d’arqueologia foren coordinats de tal manera que no 
interrompessin les obres de la constructora i en tot cas els treballs d’arqueologia acabaren el 
desembre de 2005. Que tal com acrediten els tècnics en diverses actes d’inspecció que es 
relacionen a l’informe, l’empresa disposà de poc personal, i falta la coordinació de l’obra,  que 
la contractació dels industrials de l’obra acumula retards sense justificar. Que reiteradament 
per part de la Direcció Tècnica, com queda acreditat s’ha reclamat més mitjans per continuar 
l’obra, la qual en moments determinats queda aturada. Que de manera reiterada la Direcció de 
l’obra reclamà noves planificacions de l’obra pendent, davant l’incompliment continuat del pla 
de treball. 
Vist el càlcul total de retard imputable al contractista, descomptant  aquell que per causes 
degudes a aclariments del projecte és de 282 dies. 
Vist que la sanció resultant per dia és de 1.508,217 €, cosa que dona un import total de 
425.317,19 €. 



ATÈS que considerant l’apartat 4 de l’article 95, correspondrà a l’òrgan de contractació la 
imposició de les penalitats, si bé és competència de l’Alcalde acordar la iniciació del 
procediment a l’empara de l’article 53 apartat 1.d) de la llei municipal i de Règim Local de 
Catalunya, text refós de la qual fou aprovat pel D.L. 2/2003, de 28 d’abril. 
ATÈS que el procediment d’aplicació és el previst en l’article 97 del Reglament General de la 
Llei de Contractes aprovat per R.D.L. 1908/2001, de 12 d’octubre. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Sancionar a l’empresa Tiferca, SA, NIF: A-61679775 amb la penalitat de QUATRE-
CENTS VINT-I-CINC MIL TRES-CENTS DISSET euros amb DINOU cèntims, (425.317,19 €), 
pels 282 dies de demora en l’execució del contracte d’obres. 
SEGON.- Requerir a l’empresa Tiferca SA, al pagament d’aquesta sanció en el termini de 10 
dies a comptar de la publicació d’aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província al mateix 
temps notificar aquest acord a l’empresa infractora. 
TERCER.- Advertir al contractista que les penalitats imposades per demora en l’execució del 
contracte respon les garanties dipositades, de conformitat amb l’article 43.2.a) de l’antiga Llei 
de contractes de les Administracions públiques que es correspon a l’article 88.a) de la Llei de 
Contractes del sector públic. 
QUART.- Posar en coneixement d’aquests acord a les entitats avaladores de la garantia 
definitiva de les obres i de la garantia definitiva per ampliació del pressupost de les obres, 
respectivament. 
- ACC, Seguros y Reaseguros de Daños SA, per import de 302.151,00 € 
- Caixa de Catalunya, per import de 78.850,00 € 
CINQUÈ.- Facultar  al Sr. Alcalde a resoldre quantes qüestions es suscitin per l’execució 
d’aquests acords, tant per la resolució de recursos  que puguin interposar, com per l’execució 
dels avals si fos menester. Facultar també al Sr. Alcalde en el cas de penalitats no cobertes 
per les assegurances, a l’establiment de convenis de compensació amb els administrador 
concursals del concurs d’acreedors de l’empresa Tiferca, SA. 
Defensa la proposta el regidor Sr. Oscar Lomas, pel PC, dient que és la sanció a l’empresa 
Tiferca SA i referent a l’adjudicació de les obres del mercat, aparcament i accessos a l’edifici 
cultural, fase estructures, adjudicades l’any 2004. Després dels diversos expedients realitzats 
a l’empresa, així com els tràmit d’ audiència i a la vista dels endarreriments en l’execució de 
l’obra repartits en diferents conceptes, finalment s’arriba a una sanció definitiva que és de 
0’12€ per cada 601,01 € de contracte, com que el contracte inicial era de 7.553.781€, ens 
donaria una penalitat diària de 1.5’8,21 € per cada dia de retràs, així doncs a la vista dels 
informes tècnics l’endarreriment en l’obra és de 282 dies, la sanció final s’estableix en 
425.317,19 €. 
En torn d’intervencions per part de l’Altraveu el Sr. Xavi Arderius, exposa que la multa que 
es proposa es pels incompliments en els compromisos d’obra acordats. Creiem que si hi ha 
incompliments cal sancionar-los, tal i com es preveu en els plecs de clàusules, la situació però 
no és nova l’Altraveu ja ha denunciat varies vegades que Tiferca no ha estat una empresa 
prou responsable en les obres que feia al nostre municipi, i malauradament no ha estat fins 
ara que l’equip de govern no ha pres mesures punitives, cal recordar un cop més el tema de 
l’escola la Immaculada, on es va incomplir el projecte original que ha dut a malmetre una part 
de l’escola i deixant  la reparació que havien d’assumir a mig fer, a Can Bages, també ho hem 
denunciat vàries vegades, van fer desaparèixer la bassa i la mina colgats sobre terres i 
deixalles no tractades correctament. Les  reiterades denuncies de l’Altraveu van forçar a 
l’Ajuntament a obrir un expedient informatiu demanant que es restaurés aquesta zona del 
torrent a l’estat inicial, ens consta que això no s’ha complert. Llàstima que l’equip de govern 
s’hagi despertat tant tard i que hagi donat tant marge de maniobra sense el control que calia a 
una empresa com Tiferca que ha trinxat Can Bages, ha deixat l’escola la Immaculada a precari 
no ha complert el terminis d’obra, va posar en venda els pisos de la plaça major que 
incompleixen la ordenança municipal, i ha gestionat malament l’aparcament i la zona blava. 



Tiferca però, sembla que sempre surt guanyant, ara que no té un euro li apliquem una multa 
que possiblement no pagarà mai, malgrat tot el nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
6.- MODIFICACIÓ TAXA SERVEIS ESCOLA DE MÚSICA 

 
ATESA la necessitat d’actualitzar pel curs 2009-2010 les tarifes de l’ordenança fiscal núm. A12  
reguladora de la taxa per a la prestació dels serveis de l’escola municipal de música.  
Vistos els estudis econòmics referits als costos dels serveis que es presten mitjançant 
contraprestació en forma de taxa i, dels estudis econòmics presentats per les empreses 
concessionàries de diversos serveis, que consten a l’expedient. 
Vist l’informe d’Intervenció. 
ATÈS allò que es preveu als articles 15 a 19 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, l’article 162.2 de la Llei 
8/1987, de 15 d’abril, municipal i de règim local de Catalunya i els articles 22, 47.1 i 70.2 de 
la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la modernització del govern local. 
L’Ajuntament  Ple   
ACORDA: 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació de les tarifes de l’ordenança fiscal núm. A12, 
reguladora de la taxa per a la prestació dels serveis de l’escola municipal de música, d’acord 
amb el detall següent: 
Modificació de l’apartat 3è de l’article 6, que quedarà redactat de la manera següent: 
3.  A efectes de quota tributària, hi ha tres grups: 
 
  Grup A : alumnes menors de 17 anys inclòs. 
  Grup B : alumnes de 17 a 23 anys i de 60 anys en endavant. 
  Grup C : alumnes de 24 anys a 59 anys. 
 
Modificació de l’annex 1 (tarifes), que quedarà redactat de la manera següent: 
 
 
 
Concepte 

Grup A 
 

EUR 
per curs 

Grup B 
 

EUR 
per curs 

Grup C 
 

EUR 
per curs 

1. Sensibilització musical    

    1.1. Quota nens i nenes de 4 anys ...... 67,17 - - 

    1.2. Quota nens i nenes de 5 anys ...... 134,24 - - 

2. Llenguatge musical    

    2.1. Nivell iniciació (nens i nenes de 6 i 7 
anys)  

179,06 - - 

    2.2. Nivell elemental (90’)..................... 365,87 483,07 592,35 

    2.3. Nivell avançat............................... 245,26 322,05 268,92 

    2.4. Llenguatge musical modern ............ 245,26 322,05 394,95 

3. Instrument musical    

    3.1. Nivell iniciació .............................. 229,17 269,02 323,78 

    3.2. Nivell elemental 338,36 403,59 485,67 

    3.3. Nivell avançat ................................ 451,65 538,05 647,56 

    3.4. Aprofundiment................................ 338,36 403,59 485,67 

4. Segon instrument musical    

    4.1. Nivell iniciació ................................ 229,17 269,02 323,78 

    4.2. Nivell elemental ............................. 338,36 403,59 485,67 



5. Mòduls    

    5.1. Iniciació a l’orquestra...................... 253,90 310,06 376,81 

    5.2. Orquestra..................................... 253,90 310,06 376,81 

    5.3. Combo........................................ 169,66 228,31 251,20 

    5.4. Banda........................................ 169,66 228,31 251,20 

    5.5. Música de cambra......................... 127,44 156,60 191,16 

    5.6. Cor (cant coral)............................. 126,36 155,52 192,24 

    5.7. Grup instrumental de corda............. 169,66 228,31 251,20 

    5.8. Grup de guitarres ......................... 169,66 228,31 251,20 

SEGON: Sotmetre aquest acord a informació pública durant un termini de trenta dies hàbils, 
comptats a partir del següent al de la data de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la 
Província. 
TERCER: Entendre definitivament adoptat l’acord en cas que no es presentin reclamacions en 
el període d’informació pública i publicar el text integrat de les modificacions esmentades en el 
Butlletí Oficial de la Província. 
Presenta la proposta el regidor Sr. Oscar Lomas, pel PSC, tot dient que l’acord reflecteix un 
augment mitjà de les tarifes del 8%, i tal com es desprèn de l’estudi econòmic tot i aquest 
augment encara no es reparteix el cost del servei a terços, entre els pares i mares del 
alumnes, la Generalitat i l’Ajuntament. Analitzant una mica l’estudi econòmic el cost total de 
l’escola de música és de 322.000 € dels quals gairebé 75.000 € són assumits pels pares a 
traves de la taxa municipal que representa un 23%, la subvenció de la Generalitat representa 
un 32%, i l’Ajuntament assumeix un 45% de les despeses de l’escola per tant encara estem 
lluny d’aquest repartiment, fent els càlculs per arribar al 33% s’hauria d’augmentar la taxa fins 
a un 44%. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU la Sra. Mercè Vallès  exposa que ara que ja fa un any 
que es va canviar la gestió en la direcció de l’escola de música, ens agradaria que l’equip de 
govern ens informés sobre quina valoració en fa, si ha estat positiva, i en referència a 
l’augment de la taxa en un 8%, el nostre vot serà l’abstenció, perquè d’un banda apugen les 
quotes i d’altra fem bonificacions de les quotes a les persones que estan en atur, per tant és 
una cosa que no té molt sentit. 
Intervé per l’Altraveu el Sr. Xavi Arderius,  tot dient que l’escola de música data de l’any 
1989, de les hores ençà les instal�lacions d’aquest equipament municipal estan gairebé igual 
que el dia que es van inaugurar, podem dir que a Castellar no gaudim d’una escola de música 
amb unes instal�lacions adequades per practicar i estudiar aquest art. No estem contents,  del 
servei que s’ofereix en aquest centre i ens consta que la seva metolodologia podia ser millor, 
Vostès però, no parlen de res de tot això, només proposen un augment de totes les taxes de 
l’escola municipal de música, no ens consta que aquest augment vagi acompanyat d’un 
projecte global de millora en les instal�lacions d’aquets centre i el serveis que ofereix, estem 
invertint els factors, criem que cal donar primer qualitat i bon servei i després proposar 
l’augment en funció d’aquest no del dèficit que hi pugui haver fruït de la provable mala gestió. 
L’escola municipal de música és una assignatura pendent més d’aquest municipi en la de que 
moment hi tenim un suspens, no pot ser que la mala gestió del serveis l’hagin de pagar els 
ciutadans i menys en un moment econòmicament  difícil per a moltes famílies. La música no 
és un luxe, ha de ser un servei educatiu accessible  a tothom i s’ha d’oferir amb qualitat i 
dignitat. L’escola ja fa 20 anys que funciona, un temps suficient perquè en aquest present la 
situació fos molt millor. Lamentablement fins ara s’ha donat prioritat a altres coses menys 
importants i sembla que el govern actual vol continuar amb la mateixa línia donant continuïtat 
al projecte faraònic que, ni ens agrada ni urgeix acabar i que bàsicament buida les arques 
municipals, d’això no en tenen la culpa els que volen aprendre música . Ara no és el moment 
d’aplicar aquest augment sense que abans hi hagi un projecte ferm que justifiqui la puja 
d’aquestes tasques, és per tots aquests motius que el nostre vot no serà favorable. 



Per ERC el Sr. Jordi Permanyer intervé per dir que l’escola municipal de música considerem 
que és un servei educatiu i que ha de ser més accessible econòmicament a tothom, així doncs 
entenem l’estudi econòmic i que no s’arriba a cobrir un terç del cost que és el que en teoria 
correspondria, però entenem que no és el moment oportú per apujar les quotes quan hauria 
de ser quant ,més accessible millor per a tothom. Tal com s’ha dit hi ha bonificacions per a 
persones en situació d’atur, però fa molt temps que no s’ha reunit la comissió de seguiment de 
la crisi, vam demanar en la darrera reunió de tenir informació sobre quantes persones en 
situació d’atur s’han inscrit en l’Oficina d’atenció a les persones en situació d’atur.  
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas, pel PSC, intervé per contestar la intervenció del grup 
de l’Altraveu que es referia a la mala gestió econòmica, i dir-li que s’està portant ha aprovació 
l’ordenança fiscal no un model d’escola municipal. Dels 322.000 €, un 80 % són costos de 
personal, per tant no hi trobem sentit a la mala gestió econòmica a que es refereix. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DEU        (10) dels regidors del PSC  
                    Vots en contra: DOS       (  2) dels regidors de l’Altraveu    
                    Abstencions   :  NOU      (  9) dels regidors de CiU, ERC i regidor no adscrit 
 
   7.- APROVAR L’APORTACIÓ A LES OBRES DEL MUR CEIP SOL I LLUNA 
 
ATÈS el contratemps produït fruit de l’esllavissada de terres del passat 19 d’abril que va 
afectar l’accés de vehicles pesants a les obres del CEIP El Sol i la Lluna i a les instal.lacions de 
les pistes municipals de tennis de Castellar del Vallès. 
ATÈS l’acord de Ple adoptat el passat dia 26 de maig, pel que es va acordar que l’Ajuntament 
faria totes les gestions possibles amb les administracions i empreses implicades i, al mateix 
temps, incrementaria els esforços per buscar els recursos necessaris i accelerar els tràmits, 
per tal d’iniciar de forma immediata la continuació de les obres. 
ATÈS que derivat d’aquestes negociacions s’ha aconseguit un canvi de finalitat de la subvenció 
concedida per la realització de la remodelació del Pavelló Blume, per la Diputació de Barcelona, 
dins del programa de la Xarxa Barcelona Municipis de Qualitat, per import de 60.000,00 € i 
l’avançament de la quantitat per 2009. 
ATÈS que aquesta obra es considera urgent segons l’article 96 de la Llei 30/2007, de 30 
d’octubre de Contractes del Sector Públic, en relació a la declaració d’urgència per a la 
tramitació del corresponent expedient d’obres. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Declarar la urgència per a la tramitació de l’expedient de contractació de la 
reposició del mur i talús sud de les obres del CEIP Sol i Lluna de Castellar del Vallès, d’acord 
amb allò que estableix l’article 96 de la Llei 30/2007, de Contractes del Sector Públic. 
SEGON.- Aprovar el pressupost total a assumir per l’Ajuntament per a la reposició del mur i 
talús sud de les obres del CEIP Sol i Lluna de Castellar del Vallès, per un import de 278.930,12 
€, IVA inclòs, que es finançarà de forma plurianual per les subvencions: 
 
ANY SUBVENCIÓ IMPORT 
2009 XBMQ DIPUTACIÓ DE BARCELONA   60.000,00  
2010 PRESSUPOST INVERSIONS 218.930,12 
 
TERCER.- Facultar al Sr. Alcalde per l’aprovació de la convocatòria de la licitació d’obres, els 
plecs de condicions i signatura de quantes actuacions en matèria de contractació es derivin de 
l’execució d’aquestes obres. 
El Sr. Alcalde intervé per defensar la proposta i comenta que és una proposta derivada de la 
proposta de resolució que es va aprovar en el ple ordinari del mes passat, en la qual es 
demanava una actuació urgent i diligent per part d‘aquest Ajuntament referent a la caiguda 
del mur del CEIP Sol i Lluna. També tal i com vam anunciar, s’havia arribat a un acord amb el 



departament i amb Gisa de tal manera que s’obria una porta per tal de poder consolidar 
aquest mur que en aquests moments està impossibilitant l’execució dels treballs necessaris 
per tal de poder tenir les obres acabades el més aviat possible. En aquest sentit presentem 
aquesta proposta que no es res més que declarar la urgència en la tramitació de l’expedient 
necessari i després aprovar el pressupost total a assumir per part de l’Ajuntament, També es 
va dir quina seria la font de finançament d’aquestes obres, que era a través de l’aportació 
d’una subvenció que estava prevista rebre-la l’any 2011 de la Xarxa Barcelona, municipis de 
qualitat, 60.000 €, i la resta 218.930 € serà a traves del pressupost d’inversions de l’any que 
ve. 
S’obra un torn d’intervencions, la Sra. Mercè Vallès, per CiU, manifesta que el sentit de vot 
del seu grup serà a favor, volem celebrar la celeritat en que s’ha intentat resoldre aquest 
tema, És un projecte que per diferent motius i entrebancs s’han endarrerit i esperem, tal i com 
ha dit l’equip de govern, que el setembre del 2010 l’escola ja estigui en funcionament. Alhora 
en agradaria també manifestar que tant de bo tots els entrebancs es solventesin amb aquesta 
rapidesa, ja que per exemple a l’escola la Immaculada hi ha hagut unes esquerdes que han 
provocat que aquest curs no s’hagi pogut desenvolupar amb les condicions òptimes.  
Tornant a la sisena escola se’n ha dit que el finançament provindrà aquesta dues subvencions, 
i que des d’ahir i fins el 20 de juliol hi ha obert un període d’al�legacions, i per això demanem 
que se’ns mantingui informats. 
Intervé el Sr. Alcalde per dir que les obres de l’escola la Immaculada ja s’estan arranjant de 
tal manera que esperem que el curs vinent ja es pugin recuperar aquests espais que 
malauradament no disposen.  
Pel grup de l’Altraveu intervé la Sra. Elisenda Alamany  i diu que celebren que s’hagin pogut 
aconseguir els diners per poder resoldre els contratemps de l’escola el Sol i la Lluna perquè 
creiem que és el que s’havia de fer, de totes maneres entenem, perquè així ens ho ha 
comunicat l’Alcalde, que aquests diners s’avancen únicament i exclusivament per no aturar 
més temps les orbes i que un altre tema són les responsabilitats que hi pugui haver per la 
caiguda del mur, i per això considerem que cal aclarir-ho i que ha de recaure en qui toqui 
assumir el cost econòmic però també  les responsabilitats tèniques i polítiques que se’n 
derivin. 
Intervé el Sr. Oriol Papell,  per ERC, i diu que des d’Esquerra valorem molt positivament la 
celeritat com s’ha portat tot el tema, i que finalment es comenci a veure la llum al final del 
túnel. 
Com s’ha dit s’ha canviat d’any la subvenció de la Diputació i ara faltaria fet el canvi d’ús, Vull 
dir que avui ha sortit una nota de premsa errònia, ja que es diu que la subvenció del PUSOC 
passa del 2012 al 2009, i no es correcta, s’ha passat al 2010. 
Per acabar torna a intervenir el Sr. Alcalde,  per dir que la de la Diputació ja esta cursa i 
acceptada i tira endavant, i la del PUSOC en el període d’al�legacions es presentarà. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent tres quarts d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 

 


